
  

 

 

Společný průvodní dopis představenstev ke členské schůzi 

 

Vážené členky, vážení členové Jednoty v Jindřichově Hradci, 

dovolujeme si Vás oslovit za představenstva obou našich družstev  Jednoty, spotřebního družstva v Jin-

dřichově Hradci a COOP družstva HB ohledně možné fúze našich družstev a doplnit i touto formou ostat-

ní materiály k říjnové členské schůzi.  

 

Na členské schůzi Jednoty Jindřichův Hradec dne 23.5.2024 byl učiněn PRVNÍ KROK k realizaci této 

fúze, a to schválením společného memoranda obou družstev. Postupně dochází k plnění jednotlivých 

bodů tohoto memoranda (viz i bod 3 programu členské schůze). 

 

Aby mohlo dojít ke sloučení našich družstev, čekají nás ještě dva důležité kroky. 
 

DRUHÝ KROK: Schválení upravených stanov družstva na mimořádné členské schůzi dne 15.10.2024. 

 

Proč je potřebná úprava stanov? 

Kromě nezbytných formálních úprav, které jsou vyvolány postupnou změnou legislativy, se dále jedná o 

odstranění a vyplacení transformačních podílů, vzniklých v rámci transformace družstev v minulosti, ale 

hlavně o možnost a nezbytnost vzniku a držení dalších členských vkladů.  

 

TŘETÍ KROK:  Schválení fúze  
 

To by se mělo uskutečnit na řádné členské schůzi, která se bude konat v obvyklém termínu v roce 2025. 

Teprve po tomto schválení (obdobně budou hlasovat družstevníci i v COOP HB) se členové Jednoty Jin-

dřichův Hradec stanou členy nástupnického družstva COOP družstva HB nebo obdrží částku 200 tisíc Kč 

dle uzavřených smluv s COOP HB.  

 

Vážené členky, vážení členové družstva, 

záměr sloučení Jednoty v Jindřichově Hradci a COOP družstva v Havlíčkově Brodě je významným mez-

níkem v historii obou družstev. Je třeba znovu opakovat, že se nejedná o prodej a koupi družstva, ale 

rovnocenné spojení dvou ekonomicky i provozně významných družstev v rámci systému COOP, 

který umožní a zajistí: 

 

1) do budoucna lepší postavení na trhu v České republice a při vyjednávání s dodavateli (což znamená 

i lepší ceny pro zákazníky našich družstev), 

2) budoucnost pro zaměstnance obou družstev,  

3) výrazné zlepšení postavení členů obou družstev. 

 

Rádi bychom zde poskytli další potřebné informace, protože okolo celé záležitosti se vyrojila řada dez-

informací, spekulací atd. 



 

Chceme Vás ujistit, že sloučení družstev formou fúze je standardní krok pod-

porovaný Svazem českých a moravských spotřebních družstev. Říjnové mimo-

řádné členské schůze se zúčastní předseda představenstva Svazu, pan Ing. Pavel 

Březina (viz fotografie), který dříve vedl kupř. Jednotu Rakovník. To, že se jedná 

o podporovanou aktivitu, potvrzuje rovněž skutečnost, že Svaz českých a morav-

ských spotřebních družstev tyto aktivity v podobě fúzí podporuje i finančně.  

 

Ostatně právě vrcholí fúze dalších dvou významných družstev, a to Konzumu Ústí nad Orlicí a Jednoty 

Zábřeh na Moravě s celkem 190 prodejnami, kterou mají jejich členské schůze finálně schválit nyní na 

podzim. 

 

 

https://www.zboziaprodej.cz/2024/08/06/pripravuje-se-spojeni-dvou-vyznamnych-hracu-tradicniho-trhu/ 

 

To, proč je i pro Vás coby členy družstva výhodné, ukazují už i jen prostá faktická čísla:  

 Jednota v Jindřichově Hradci má celkem 304 členů a k 31. 12. 2023 představovala účetní hodnota 

jindřichohradeckého družstva částku 219 984 tis. Kč, tzn., že hodnota Vašeho členského vkladu činila 

cca 723 631 Kč (podotýkám, že se jedná o hodnotu ryze účetní).  

 V případě sloučení obou našich družstev, kde počítáme zatím s tím, že Vy coby členové jindřichohradec-

ké Jednoty budete namísto dnešního 1 členského vkladu mít nově celkem 10 členských vkladů, by byl 

součet účetní hodnoty těchto 10 členských vkladů při stejném propočtu k 31.12.2023 už 966 904,- Kč!  

https://www.zboziaprodej.cz/2024/08/06/pripravuje-se-spojeni-dvou-vyznamnych-hracu-tradicniho-trhu/


 

 Na základě očekávaného vývoje hospodaření obou družstev v roce 2024, kde COOP družstvo HB 

očekává čistý zisk ve výši min. 170 mil. Kč, pak hodnota 10 členských vkladů může dále vzrůst na 

cca 1 050 tis. Kč. 

 Očekáváme i v dalších letech příznivé hospodaření nástupnického družstva a v návaznosti na to by 

bylo možné počítat s možnou budoucí výplatu dividend z čistého hospodářského výsledku ve výši 5 

– 10 % (kupř. při vyplacení části čistého zisku ve výši 10 % by na 1 členský vklad mohla připadnout 

výplata cca 850,- Kč, tzn. pro Vás coby majitele 10 členských vkladů by to byl příjem ve výši 

8.500,- Kč ročně). 

 

Na základě výše uvedeného konstatujeme, že realizace fúze je pro Vás ekonomicky výhodná, stejně tak 

jako zachování si Vašeho členství, kdy schválení fúze tak má své (nejen ekonomické) opodstatnění a 

logiku. To myslím, musí každý uznat. 

Na druhou stranu jsme si vědomi, že se najdou i členové, kteří i navzdory výše uvedenému upřednostní 

možnost ukončení členství v podobě prodeje svého podílu v družstvu. Platí příslib COOP družstva HB, 

že odkoupí Váš členský vklad za částku 200.000,- Kč.  

 

K tomu si dovolujeme přidat pár nových informací: 

 COOP družstvo HB předpokládá, že by se uzavírala klasická kupní smlouva, která nabude plné účin-

nosti ke dni schválení fúze oběma družstvy a Úřadem pro ochranu hospodářské soutěže. Smlouva by 

se uzavírala se členy, kteří k 31.12.2023 byli členy Jednoty JH nebo se jimi stali po tomto datu, ale to 

výhradně na základě dědictví po členovi, který byl členem k 31.12.2023, a to aby se zabránilo speku-

lativnímu nabývání členství. 

 200 000,- Kč by Vám bylo vyplaceno do 10 pracovních dnů ode dne schválení výše uvedeného Pro-

jektu členskými schůzemi oběma družstvy a Úřadem pro ochranu hospodářské soutěže. 

 Výše uvedená částka 200 tis. Kč nebude podléhat žádnému zdanění u členů, kteří jsou členy 

Jednoty v Jindřichově Hradci alespoň 5 let nebo podíl získali od svého příbuzného a jeho člen-

ství a Vaše členství trvalo alespoň daných pět let. 

 

Je třeba však zdůraznit, že nic z výše uvedeného nebude možné, pokud byste na této členské schůzi 

15. října neschválili navrhovanou aktualizaci stanov Jednoty v Jindřichově Hradci. 

    
 

Vážené členky, vážení členové, 

možná přemýšlíte o tom, proč se vlastně představenstva obou družstev na záměru fúze shodla, co je realiza-

cí fúze zamýšleno a zda by Jednota v Jindřichově Hradci nemohla i nadále fungovat samostatně jako dopo-

sud. 

V příštích letech však systém prodejen COOP nečeká nic lehkého. Fakta jsou jasná a (bohužel) nezvratná:  

1) nadále roste síla zahraničních řetězců – vstupují již i do obcí s dvěma tisíci obyvateli a stávají se 

stále větší konkurencí našich prodejen. To, zde zatím vůbec nebylo. 

2) Na rozdíl od zahraničních řetězců maloobchodní obrat většiny družstev stagnuje. Přitom dostateč-

né zisky jsou nezbytné pro nutné investice do rozvoje sítě (ať už výstavba nových prodejen nebo mo-

dernizace stávajících), realizaci fotovoltaických elektráren nebo investice do velkoobchodu či do 

zvýšení mezd a odměn všem pracovníkům. 

  



 

Dalšími již zcela konkrétními a hmatatelnými důvody záměru sloučení obou družstev pak jsou: 

 spojením distribučního centra v Chotěboři a velkoobchodu v Dačicích získáme výrazně vyšší 

nákupní sílu k dosažení lepších cenových nákupních a obchodních podmínek, dtto  i vůči dal-

ším dodavatelům, například pekárnám aj. 

 při správě a řízení družstva budeme moci využívat synergické efekty (kupř. údržba jindři-

chohradecké Jednoty lépe zajistí správu prodejen COOP HB v sousedním moravskobudě-

jovickém regionu), což bude přinášet další vítané úspory a navyšovat zisk spojeného druž-

stva, z něhož pak můžete mít i prospěch Vy coby jeho členové. 

 společné řešení projektů, které nás čekají a které budou vyžadovat investice v řádu desítek 

milionů korun, a to zejména očekávané zavedení zálohování PET obalů, naplnění požadavků 

projektu udržitelnosti – tzv. ESG - Environmental, Social and Corporate Governance (vč. 

povinných investic do fotovoltaik aj.) nebo kybernetické bezpečnosti (směrnice Evropské unie 

Network and Information Security – tzv. NIS2), postupné uplatňování procesů umělé inteli-

gence AI aj. 

 společné (tzn. tím pádem i efektivnější) řešení a úspory v oblasti nákladů na energie. 

 společné řešení podpory prodeje a navýšení výkonů na pracovníka a s tím i navýšení mezd 

zaměstnanců včetně povinnosti vyrovnat se se záměrem skokového nárůstu minimálních 

mezd, které zatíží obě družstva novými náklady. 

 společný postup v dalším rozvoji sítě, oslovení i dalších družstev ke spoluvyužití výše uve-

dených prospěšných efektů (kupř. z našich lepších cen budou profitovat i sousední druž-

stva, pokud budou odebírat z našich velkoskladů). 
 

Přitom ani fúzi hlas jindřichohradecké Jednoty nijak nezanikne: reprezentanti jindřichohradecké Jed-

noty budou součástí nejvyššího vedení nástupnického družstva, nadále bude plně fungovat ústředí 

v Jindřichově Hradci a jeho aparát, nadále se bude nástupnické družstvo angažovat v regionu Jižních 

Čech (sponzorování sportovních a kulturních akcí apod.) a budou respektována mínění Vás coby míst-

ních, kteří tuto lokalitu znáte nejlépe. 

 

Vážené členky, vážení členové Jednoty v Jindřichově Hradci, 

touto cestou jsme Vám chtěli především sdělit, že myšlenka a záměr sloučení dvou družstev, Jednoty spo-

třebního družstva v Jindřichově Hradci a COOP družstva HB, tzn. družstev, která jsou si velmi blízká, 

nejsou nějakým rozmarem, aby si vedení dvou družstev „zpestřila“ život. Naopak – je to prostě nezbytně 

nutný krok k udržení se na trhu i v dalších letech. Když budeme fungovat společně, budeme výraz-

ně silnější, efektivnější a zcela určitě i úspěšnější. 

Přejeme si a chceme, abyste byli pyšní na to, že jste členy nového silného spojeného družstva, a byli jste 

na to právem hrdi. 

 

23.9.2024 

 

Představenstvo Jednoty spotřebního družstva v Jindřichově Hradci 

 

Představenstvo COOP družstva HB 


